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5اجتماعی

ترافیک  شورای  جلسه  هفتمین   - خسروی  زهرا 
استان روز گذشته در حالی برگزار شد که آمار تصادف 
ها و وضعیت سنی راکبان، مجروحان و فوت شدگان 
حوادث، معابر پر حادثه مرکز استان، تعیین تکلیف 
زمین های رها شده شهر و گریزی به مصوبه های 
اجرا نشده شورای ترافیک از عمده مباحث مطرح 

شده در آن بود. 
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان در این جلسه 
با اشاره به این که احداث گذرگاه های عابر پیاده نیاز به 
مناسب سازی دارد، گفت: چالش بزرگ ما در استان 

عابران پیاده هستند. 
سرهنگ »عباسی« با ارائه آماری از متوفیان حوادث، 
بیشترین فراوانی را با 53 درصد مربوط به افراد بالای 
55 سال اعلام و اضافه کرد: بیشترین رانندگان مقصر 

در تصادف ها 15 تا 35 ساله هستند.

چالش معابر پر حادثه بیرجند •
وی با تاکید بر این که بیش از 60 درصد سوانح در 
مرکز استان رخ می دهد، معابر پر حادثه بیرجند را از 
عمده چالش ها برشمرد و ادامه داد: بر اساس شاخص 
گیری سه ساله، بولوار پیامبر اعظم)ص( از نقاط اول 

در سوانح مرکز استان به شمار می رود. 
به گفته وی، خیابان جمهوری اسلامی، کارگران، 
بولوار غفاری و طالقانی در رده بعدی معابر پر حادثه 

بیرجند قرار دارند.
وی علت 38 درصد تصادف ها در بولوار پیامبر اعظم 
46 درصد  )ص( را واژگونی اعلام و اضافه کرد: 
تصادف های بولوار پیامبر اعظم )ص( حد فاصل 

میدان دانشگاه آزاد و میدان سپاه رخ داده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار هم با تاکید 
بر این که هیچ اقدامی در شهر بدون تایید مشاور و 
شورای هماهنگی ترافیک استان قابل اجرا نیست، 
گفت: در غیر این صورت مسئولیت آن بر عهده اجرا 
کننده است. »علوی مقدم« با اشاره به این که با وجود 
اعتبارات،  در  ها  شهرداری  گرفتاری  و  معضلات 

است،  داده  انجام  خوبی  های  فعالیت  شهرداری 
افزود: در این شرایط هیچ کس انتظار معجزه ندارد 
و نمی توان رفع مسائل و مشکلات را یک شبه در 
دستور کار قرار داد. به گفته وی، طرح موضوع ها در 
شورای هماهنگی ترافیک برای بررسی و ارائه نظرها، 
پیشنهادها و ... است و انتظار این است که مسائل بر 

اساس اولویت و میزان اعتبار مطرح شود. 
وی با اشاره به جایگاه قانونی شورای ترافیک استان 
که باید مصوبه های آن اجرایی شود، ادامه داد: 
اجرای مصوبه ما ضروری و یک تکلیف قانونی است اما 
انتظارها را بر اساس وسع و شرایط موجود تعریف می 
کنیم و قرار نیست فشار مضاعفی به ناحق به شهرداری 

وارد شود.
 وی با اشاره به ممنوعیت ورود کامیون ها و وسایل 
نقلیه سنگین به شهر گفت: قبل از این موضوع باید 
برنامه ریزی کرد و نقاطی برای آن ها در نظر گرفت 
و امکانات را فراهم و عوارض و هزینه ها را از آن ها 
دریافت کرد.  وی به زمین های رها شده شهر اشاره 
کرد و از آن به عنوان آلودگی خاموش یاد کرد که در 
طولانی مدت سبب بروز بیماری های مختلفی از 

جمله ریوی می شود و با تاکید بر تعیین تکلیف آن 
ها افزود: اگر نهادی زمین گرفته است یا باید برای 
ساخت آن اقدام یا آن را دیوارکشی و زیباسازی کند 
و نظافت آن را بر عهده بگیرد چرا که قرار نیست 
همه کارها را شهرداری انجام دهد. وی اضافه کرد: 

از امروز به دستگاه ها اخطار و مهلت 20 روزه داده 
می شود و چنان چه دستگاهی در این زمینه اقدام 
نکرد بعد از یک ماه پیمانکار کار را آغاز کند و برآورد 
هزینه و مستندسازی و ارجاع به کمیسیون ماده 77 

انجام شود. 
»جاوید« شهردار بیرجند هم با بیان این که عمده زمین 
های رها شده مربوط به دستگاه های دولتی است، 
گفت: بارها در این زمینه مکاتبه شده است اما دستگاه 

ها تمکین نمی کنند.

مصوبه های اجرا نشده •
به گزارش خبرنگار ما، در این جلسه مصوبه های 
اجرا نشده در بیرجند از سال 93 دوباره مطرح شد 
که احداث پل هوایی مقابل دانشگاه علوم پزشکی 
در خیابان غفاری، احداث میدان در بولوار صنعت، 
معدن و تجارت مقابل مصلای المهدی )عج(، اصلاح 
دسترسی های منتهی به بولوارهای شهید صیاد 
شیرازی و ناصری، اصلاح دسترسی های بولوار پیامبر 
اعظم )ص(، ایمن سازی تقاطع سراب با نصب پل 
زیرگذر و اجرای پیاده رو در لاین غربی میدان آزادی 

)کنارگذر پل دژبان( از این موارد بود.
 احداث گذرگاه عابر پیاده برجسته در ضلع شرقی 
میدان دانشگاه آزاد، ایمن سازی تردد دانش آموزان 
و بازدید کنندگان در نمایشگاه بین المللی با اجرای 
گذرگاه برجسته عابر پیاده در خیابان غفاری، احداث 
دور برگردان در بولوار شهید فایده، ایمن سازی تردد 
دانش آموزان در خیابان 17 شهریور و ... هم برخی از 
مصوبه های اجرا نشده سال گذشته بود که در جلسه 

به آن اشاره شد. 
البته پیشنهادهایی برای بهبود وضعیت ترافیکی در 
جلسه مطرح شد که توجه ویژه به بهبود ساختارهای 
ترافیکی و ایمن سازی گذرگاه های عابر پیاده در 
بیرجند، اجرای طرح آرام سازی جریان ترافیک در 
بولوار پیامبر اعظم )ص( به ویژه حد فاصل میدان 

دانشگاه آزاد تا میدان سپاه و ... از این موارد بود.

مهلت ۲۰ روزه برای تعیین تکلیف زمین های رها شده بیرجند

تاکید بر ٦۰ دقیقه فعالیت ورزشی روزانه
توصیه می شود نوجوانان روزانه حداقل 
٦0 دقیقه فعالیت ورزشی داشته باشند. 
مرکز  مدارس  سلامت  واحد  مسئول 
بهداشت بیرجند با بیان این که در بررسی 
دانش  درصد   14 فقط  شده  انجام  های 
آموزان دبیرستانی آن هم روزانه 30 دقیقه 
ورزش می كنند و 13 درصد ورزش نمی 
كنند، بر فعالیت ورزشی نوجوانان به مدت 

٦0 دقیقه در طول روز تاکید کرد و به »خراسان جنوبی« گفت: این فعالیت باید طی پنج روز از 
یک هفته وجود داشته باشد و بهتر است سه روز هفته فعالیت در حد شدید باشد. »مصطفوی« 
با اشاره به این که این مقدار ورزش برای نوجوانان با وزن متعادل توصیه می شود، افزود: اگر 

نوجوان دارای اضافه وزن باشد مقدار توصیه شده از این حد بیشتر است. 
وی به نوجوانان توصیه کرد: ورزش هایی از نوع هوازی و ایروبیك مانند دوچرخه سواری، دویدن 
و شنا انجام دهند و ادامه داد: چنان چه نوجوان فعالیت ورزشی را به تازگی شروع كرده، بهتر 
است از كم شروع كند و به تدریج زمان و شدت ورزش را افزایش دهد. به گفته وی، بهتر است 
دانش آموزان مسیر خانه تا مدرسه را به جای سرویس به پیاده روی با رعایت أصول ایمنی 

بپردازند و به جای استفاده از آسانسور در منازل، از پله استفاده كنند.

 بن کارت های معلولان 
شارژ می شود

زهرا خسروی- همزمان با هفته جهانی 
معلولان، بن کارت های معلولان ضایعه 

نخاعی و بسترگرا شارژ می شود. 
کل  اداره  بخشی  توان  امور  معاون 
بهزیستی با اشاره به 813 معلول بسترگرا 
و 191 نفر معلول ضایعه نخاعی در استان، 
از شارژ بن کارت های بهداشتی معلولان 
جهانی  هفته  با  همزمان  نخاعی  ضایعه 
معلولان خبر داد و گفت: 123 هزار تومان 

برای معلولان ضایعه نخاعی و 100 هزار 
تومان برای معلولان بسترگرا شارژ خواهد 
شد.  »رضازاده« با اشاره به این که بن کارت 
ها برای معلولان ضایعه نخاعی به طور 
مرتب از ابتدای امسال شارژ شده است، 
دریافت  افراد  درصدی   20 افزایش  به 
در  بخشی  توان  کمک  خدمات  کننده 
امسال اشاره کرد و افزود: طی شش ماه 
ابتدای امسال هزار و 800 نفر از وسایل 
کمک توان بخشی مانند ویلچر، سمعک، 
تشک مواج و عصای نابینایان و ... بهره 

مند شده اند.

مشکلی در صدور کارت 
هوشمند ملی نیست

زهرا خسروی- مشکلی در صدور کارت 
هوشمند ملی وجود ندارد. 

مدیر کل ثبت احوال با اشاره به این که حدود 
82 درصد جمعیت مشمول دریافت کارت 
هوشمند ملی استان برای دریافت آن اقدام 
کرده اند، به »خراسان جنوبی« گفت: ثبت 
نام برای متقاضیانی که برای دریافت آن 

اقدام نکرده اند، ادامه دارد. 
»فاطمی« خواستار اقدام افراد برای ثبت نام 
کارت هوشمند ملی شد و افزود: از ابتدای 

امسال 83 هزار درخواست کارت هوشمند 
ملی در استان دریافت شده است. 

به گفته وی، از ابتدای آغاز طرح، 461 هزار 
درخواست کارت هوشمند ملی در استان 

دریافت شده است.

زهرا خسروی- بیماران دیالیزی و »ام اس« بیشترین 
آمار بیماران خاص استان را به خود اختصاص می دهند.  
مسئول مرکز جامع بیماری های خاص استان، با اشاره 
به وجود هزار و 119 بیمار خاص و صعب العلاج زیر 
پوشش مرکز جامع بیماران خاص استان به »خراسان 

جنوبی« گفت: بیماران دیالیزی و »ام اس« به ترتیب با 
فراوانی 285 و 208 نفر بیشترین آمار بیماران خاص 

استان را به خود اختصاص داده اند. 
»دهقان« با اشاره به رشد 14 درصدی این دو بیماری 
نسبت به سال گذشته افزود: روند زندگی، تغییرات 

محیط، ژنتیک، آب و هوا، تغذیه و ... بر جسم افراد 
تاثیرگذار است و سبب بروز این بیماری ها می شود. وی 
از رشد کمتر از یک درصدی بیماری تالاسمی، هموفیلی 
و ای بی در استان خبر و ادامه داد: آموزش بهورزان در 
مناطق تالاسمی خیز مانند نهبندان تا سربیشه و مناطق 

هموفیلی خیز مانند خان، درخش و کوشکک تا حدودی 
روند افزایش بیماری را کنترل کرده است.  وی با بیان این 
که از 17 بیمار »ای بی« 13 مورد در نهبندان وجود دارد، 
تاکید بر انجام آزمایش ژنتیک در ازدواج های فامیلی را از 

عوامل کنترل آن در این مناطق برشمرد.

مسئول مرکز جامع بیماری های خاص استان مطرح کرد:

دیالیزی ها  و مبتلایان به »ام اس« در راس آمار بیماران خاص 

،،
معاون هماهنگی امور عمرانی 

استاندار: از امروز به دستگاه ها اخطار 
و مهلت 20 روزه داده شود و چنان چه 

دستگاهی در زمینه حصارکشی زمین 
های رها شده اقدام نکرد بعد از یک ماه 
پیمانکار کار را آغاز کند و برآورد هزینه 

و مستندسازی و ارجاع به کمیسیون 
ماده 77 انجام شود


